
Beantwoording verhelderende/technische vragen

Vragen gesteld: 
Via email            d.d.: 09 september 2022

Vragensteller: B. van Sinten Partij: ABL

Portefeuillehouder:  J. Briels

Onderwerp: Voorstel tot vaststelling van de Lokale Energiestrategie Laarbeek, 
actualisatie beleid Grootschalige Opwek en beëindigen Voorkeursrecht Gemeenten

Vraag:
Vraag 1
Onder paragraaf 2 duurzaam wonen en werken van de locale energiestrategie staat dat vooral 
gericht wordt op woningen omdat we op bedrijven minder invloed hebben. In de presentaties 
van de beeldvormende avond werden bedrijven echter wel weer expliciet bedoeld. Wat is nu het 
standpunt ten aanzien van bedrijven?

Antwoord:  
Het standpunt is dat particulieren de voornaamste focus blijven, maar ook bedrijven zullen 
steeds meer benaderd worden met informatie en activiteiten. Tot op heden heeft de gemeente 
zich vooral gericht op huishoudens. Dit blijft zo omdat hier veel te winnen is: zowel voor de 
doelstellingen van de energietransitie als voor de inwoners zelf, die het merken in comfort en in 
hun energierekening. Toch gaan we ook meer doen voor bedrijven, vooral op het gebied van 
communicatie. De inwoners-initiatieven gaat zich hier ook (mede) op richten, dat doen ze 
zelfstandig maar wel in samenwerking met de gemeente. 

Vraag 2
Volgens de tabel verdeling energieverbruik bedraagt vervoer 21%. Betreft dit het verkeer 
binnen Laarbeek of omvat dit ook het doorgaande verkeer wat geen bestemming Laarbeek 
heeft?

Antwoord: 
Het gaat om beide, het is het totaal van het vervoer dat in en door Laarbeek plaatsvindt. Bij 
gemeenten met snelwegen wordt bijvoorbeeld het vervoer over dat deel van de snelweg ook 
meegenomen, dus daar is het aandeel verkeer over het algemeen groter. 

Vraag 3
Er wordt gesteld dat een groot deel van de energiearmoede woont in huurhuizen. Is dit met de 
huidige situatie nog steeds het geval? Energiearmoede kan met de huidige situatie ook 
voorkomen bij woningbezitters, bijvoorbeeld AOW al dan niet met beperkt pensioen. 

Antwoord: 
TNO heeft hier in 2020 onderzoek naar gedaan, zij komen bij energie-armoede op een 
percentage van 80% sociale huurders en 20% woningeigenaren / particuliere huurders voor 
heel Nederland. Meer recente gegevens zijn niet beschikbaar, maar dit percentage lijkt overeen 
te komen met de cijfers die we hebben van armoede in Laarbeek in het algemeen (2021). We 
kijken dan bijvoorbeeld naar kwijtschelding van gemeentelijke belastingen en gezinnen in de 
bijstand. Het precieze percentage weten we niet, maar we zorgen dat er voor iedereen die aan 
de criteria voor energie-armoede voldoet, een passende aanpak beschikbaar komt. Dit wordt 



uiteen gezet in het Plan van Aanpak Energiearmoede, dat op de raadsagenda komt van 3 
november 2022. 

Vraag 4
In de tekstuele toelichting van duurzame warmte wordt gesproken over deelname aan regionaal 
onderzoek naar diepe geothermie. In het schema van de energietransitieagenda komt deze 
echter niet meer terug als activiteit. Wat is hiervan de aanpak en de planning?

Antwoord: 
Het onderzoek naar diepe geothermie is niet opgenomen omdat het schema zich beperkt tot de 
belangrijkste activiteiten, waarin Laarbeek een actieve rol speelt. Het onderzoek (zogenaamd 
SCAN-onderzoek) is landelijk en Laarbeek informeert zich over de uitkomsten en bespreekt die 
in de regio. Het kan zijn dat er dan een concrete activiteit uitkomt waarin Laarbeek een meer 
actieve rol kan spelen, die zal dan in het schema worden opgenomen. Hierover moet in 2023 
meer duidelijkheid komen. 

Vraag 5
Er wordt al gesproken over de routekaart van verduurzaming van het gemeentelijke vastgoed. 
Is deze al beschikbaar?

Antwoord: 
De routekaart is in concept gereed en zal in de raad worden gepresenteerd. Het stuk delen 
zonder toelichting heeft niet de voorkeur, omdat het dan lastiger te duiden is. Wanneer de 
presentatie plaats zal vinden wordt nu nagegaan, wethouder Briels komt hier mondeling op 
terug tijdens de vergadering van 14 september. Overigens is wethouder Slaets-Sonneveldt de 
portefeuillehouder van verduurzaming van ons maatschappelijk vastgoed en zal zij de 
routekaart inhoudelijk met u behandelen. 

Vraag 6
In de Lokale Energie Strategie Laarbeek staan een aantal uitgangspunten benoemd. Een van 
deze uitgangspunten betreft ‘In balans met andere opgaven en thema’s’. De toelichting bij dit 
uitgangspunt geeft aan dat de Lokale Energie Strategie Laarbeek is verweven met andere 
maatschappelijke thema’s die ook binnen Laarbeek van toepassing zijn, zoals  de  transitie  van  
het  buitengebied,  de  woonopgave,  natuur  en  landschap,  klimaat  en biodiversiteit, en 
economische ontwikkeling. Daarbij wordt aangegeven dat de inspanningen voor de 
energietransitie in balans zijn met deze andere functies en doelen. Hierover hebben wij de 
volgende vragen:
- Waar is op lokaal niveau de koppeling tussen de energietransitie en deze andere functies en 
doelen inzichtelijk gemaakt?
- Hoe is en wordt de genoemde balans geborgd?

Antwoord: 
Wat betreft het ruimtelijk beleid is deze koppeling geborgd in de Omgevingsvisie Buitengebied, 
en deze lijn zal verder worden voortgezet in de nog te ontwikkelen Omgevingsvisie voor de 
Kernen. De afweging wordt ook zichtbaar in de overwegingen ter onderbouwing van een college- 
of raadsbesluit over een specifieke aanvraag. Aanvragen worden afgestemd met ambtenaren 
van de verschillende disciplines. We proberen zo maatwerk te leveren bij projecten met een 
grote ruimtelijke of maatschappelijke impact. Voor grootschalige opwek wordt bijvoorbeeld 
gewerkt in een team met duurzaamheid, RO, wonen en natuur. Voor kleine activiteiten wordt 
samengewerkt met duurzaamheid en het sociaal domein. 

Datum beantwoording: 12 september 2022 




